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Rada kraje na svém zasedání dne 14. července odsouhlasila vyčlenění finanční částky ve
výši 1 milionu Kč na podporu včelařství. Tento obor se v Libereckém kraji potýká s řadou
problémů a zejména v poslední době trpí drastickým úbytkem včelstev, která hynou
následkem onemocnění. Finanční podpora bude určena především na nákup nového
včelařského vybavení, což pomůže i účinnému léčení včel. Podporu ještě musí schválit
krajští zastupitelé.

„Včelařství v Libereckém kraji se potýká s několika problémy. Věkový průměr včelařů je velmi vysoký
a každoročně se jejich počet snižuje. Navíc stav včelstev se v posledních dvaceti letech postupně
snižoval, kdy v posledním roce došlo k největšímu úbytku,“ uvedl Josef Jadrný, náměstek hejtmana
pro životní prostředí a zemědělství.

Ve sledovaném období, od září 2014 do května 2015, se snížil počet včelstev v Libereckém kraji
o 28,35% (5.556 včelstev). Zatímco vloni v říjnu jich bylo v kraji evidováno 19.594, letos
v květnu jich bylo 14.038.

„Velkým problémem jsou především onemocnění včel. Přes pravidelná léčení prováděná většinou
včelařů způsobuje největší škody roztoč Varroa destructor. Problém způsobily hlavně dvě poslední
mírné zimy, během kterých roztoč dostatečně nevymrzl a zimní období přežil podstatně větší počet
jedinců,“ upřesnil Josef Jadrný.

K úspěšnému léčení je třeba využívat nové včelařské vybavení, ve kterém je jeho účinnost ve
srovnání se starými úly nesrovnatelně vyšší. Následně bude projednáno vyhlášení programu
Dotačního fondu Libereckého kraje na podporu včelařství, kde budou moci zájemci žádat o
příspěvky na nákup tohoto vybavení, zejména nových úlů a drobných včelařských pomůcek. 


